

細「劃」人生

Planning Pathways in Details

體驗不同行業，接觸社會
上不同人士，探索自己未來
的方向。

*Work in different
industries, interact with
different kinds of people
and explore his future.*

現年十九歲的W (花名) 於中四時透過學校參加了「理想藍圖」活動，從不同的體驗活動中學會咖啡拉花及手工等技巧。他更從中認清自己未來的發展方向，希望將來能成為收入較穩定的公務員。

現時，W從事展覽助理等自由職業，主要在活動機構擔任「大哥哥」的角色，會分享工作經驗，包括職場上要注意的事項及危險等，協助他人進行生涯規劃。他亦有為別人進行朋輩輔導及參加義工服務。

W (nickname) is a currently a 19 years old Form 4 student in a secondary school who joined a workshop. He learnt different skills from experiential activities, such as crafts and latte art. He also wanted to be a civil servant with stable income.

Now, he is working as an event assistant. He seems like a big brother among his friends, as he is willing to share his working experience to help them plan for future, such as sharing potential dangers or precautions in workplace. He also works as a peer counselor and sometimes joins voluntary work.



認清未來 訂立計劃

去年公佈文憑試結果後，W感到十分迷惘，因為他英文不合格，未知有何途徑可以繼續升學，亦擔心會影響自己的公務員之路。幸好，他得到社工Daisy的幫助，知道可以在網上報讀毅進課程，有關課程亦獲資歷架構認證，可應考公務員。他感謝Daisy為他提供不少就業及升學輔導。他亦感謝賽馬會天平綜合青少年服務中心活動的鑿教練，因為其正兼讀毅進課程，可以為W提供很多資訊，供他為來年修讀有關課程作好準備。

分享經驗 樂於助人

中心亦啟發W嘗試及體驗不同行業，現時正從事展覽助理等自由職業，因為可以接觸社會上不同人士，亦可以探索自己未來的方向，包括喜歡修讀的科目。

他現時擔任「大哥哥」的角色，會樂於向朋輩分享自己的求職及工作經驗，讓他們參考。他亦會向他們作善意的提醒，例如建議朋友除上學外，亦可嘗試工作，真正體驗有關行業及累積經驗，亦可學會人際相處的技巧。

他亦在中心認識了一群志同道合的朋友，更視他們為終生朋友。他們之間會互相支援及交流意見，以得出更好的想法。因此，他感謝與其一起成長的朋友，讓他不至孤獨。他們於去年年底更成立義工小組，構思不同活動為社區服務。

Daisy讚揚W做事心思細密及盡心盡力，在讀書及學習上都很進取。她指W的成長背景面對很多挑戰，影響其追求穩定的生活及工作，但幸好為人正面，勇於面對挑戰。



Understanding Himself Developing his Study and Career Plan

Last year, after releasing the public examination result, W was very confused as he failed in English. He did not know the ways for further study and he was also worried that he could no longer be a civil servant. Fortunately, the social worker, Daisy advised him to study the Diploma Yi Jin (DYJ) Programme which was recognized by the government. He thanked Daisy for making suggestions on study and work. He also thanked Ying, a coach in Jockey Club Tin Ping Integrated Children & Youth Services Centre, for providing much useful information about the DYJ Programme in which she is studying.

Sharing Work Experience Willing to Help Others

The Centre also inspired W to try and work in different industries. Currently, he is working as an event assistant so that he can interact with different kinds of people. He is also exploring his future, such as the subjects he is interested in studying in the coming year.

Now, he seems like a big brother in the Centre, as he was willing to share his work experience for other peoples' references. He also reminded his friends of trying to gain work experience while studying through which they could learn interpersonal skills.

He also met his best friends in the Centre. They were willing to share and help each other. Therefore, he thanked his friends for accompanying him. They even established a volunteer team last year for organizing voluntary work to serve the community.

Daisy praised W for being thoughtful and working hard both in study and work. She pointed out that even he has encountered many challenges, he is still positive to face problems and pursue his dream.

